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Zápisnica z rokovania rady OZ PRO GALANTA 

 zo dňa 21.11.2023 

 

Prítomní členovia:   p. Horváth Zoltán,  

p. Stern Juraj,  

p. Horváth Mikuláš,  

p. Horváth Tomáš 

Ospravedlnený:   p. Královič Marcel 

    p. Brizlák Róbert, 

    p. Zuzana Štalmachová 

Hostia:    p. Juraj Srnka 

p. Ján Poľakovský 

Program rokovania: 

1. Otvorenie 

2. Návrh dane z nehnuteľnosti na rok 2024 – (podklady budú dopracované a následne 

predložené na schválenie MsZ formou VZN) – informácie zo strany mesta 

3. Návrh odpadového hospodárstva – (podklady budú dopracované a následne predložené 

na schválenie MsZ formou VZN) – informácie zo strany mesta 

4. Návrh sadzieb ostatných miestnych daní – (podklady budú dopracované a následne 

predložené na schválenie MsZ formou VZN) – informácie zo strany mesta 

5. VZN o určení výšky platieb za vybrané služby poskytované pre držiteľov Vernostnej 

karty mesta Galanta – informácie zo strany mesta 

6. Zásady používania a vydávanie vernostnej karty mesta Galanta s názvom GalaKARTA – 

informácie zo strany mesta 

7. Informatívna správa – Vianoce s JOJkou 

8. Informatívna správa – Vianočné stretnutie členov OZ PRO Galanta a mesta Galanta 

9. Rôzne - diskusia 

10. Záver 



 

Bod číslo 1: Predseda OZ PRO GALANTA p. Horváth privítal členov rady Občianskeho združenia 

PRO GALANTA spolu s nimi p. Jána Poľakovského – prednostu úradu mesta Galanta a p. 

Juraja Srnku - vedúci oddelenia - Oddelenie finančné a majetkové, následne predložil návrh 

programu.  

 

Bod číslo 2: P. Poľakovský predstavil členom OZ PRO Galanta návrh dane z nehnuteľnosti na rok 

2024. Poukázal na zmeny ktoré sa týkajú zvyšovania cien najmä čo sa týka  stavieb, kde v roku 

2023 bola sadzba 2,0% no pre rok 2024 je navrhnutá sadzba vo výške 2,5%. Toto zvyšovanie 

sa týka aj stavieb ostatných podnikateľských činností, kde sadzba v roku 2023 bola 2,53% no 

na rok 2024 je naplánované zvýšenie na 3%. Mesto Galanta má v porovnaní s okolitými 

mestami nižšiu sadzbu, preto sa rozhodlo zvýšiť, aby nevznikali vysoké rozdiely v rámci kraja 

a zároveň boli pokryté aj náklady mesta. V roku 2024, tak mesto Galanta bude mať mierny 

nárast cien, čo by mohlo priniesť do rozpočtu mesta Galanta o niečo viac financií, konkrétne pri 

daniach nehnuteľnosti – stavieb bude cca 137 tisíc. Pri pozemkoch hovoríme o zvýšení o 84 

tisíc eur a pri daniach z nehnuteľnosti – bytov je zvýšenie približne o 43 tisíc. Za rok 2024 tak 

by sa tak do rozpočtu mesta mohlo dostať o 265 tisíc eur viac. Tu p. Srnka vedúci oddelenia 

podotkol, že toto zvyšovanie je opodstatnené, nakoľko aj zo strany štátu prichádza k mnohým 

zmenám, ktoré sa týkajú poplatkov pre mestá a obce. Takto mesta Galanta pokryje približne 

všetky výdavky.  

 Na základe hore uvedených skutočností boli vznesené pripomienky ohľadom 

podzemných garáži na území mesta Galanta, nakoľko v rozpočte nefigurujú žiadne sumy. - 

mesto preverí, či náhodou tieto podzemné garáže nepodliehajú nájomným zmluvám.  

 Na základe hore uvedených skutočností boli vznesené pripomienky ohľadom voľných 

stavebných pozemkov. Výška dane zo stavebných pozemkov pred kolaudáciu by sa mali líšiť.  

Záver: Dané skutočnosti členovia rady OZ PRO Galanta berú na vedomie. 

 

Bod číslo 3: P. Srnka členov OZ PRO Galanta oboznámil so situáciou v rámci odpadového 

hospodárstva. Min rok bolo zvýšenie poplatkov za smetí dosť marginálne, čo urobilo približne 

15 €/ rok / osoba. Na rok 2024 je navrhnuté zvýšenie poplatkov za komunálny odpad, ale už nie 

tak prudko. Ide o to, že mesto Galanta sa bude snažiť o to aby príjmy z poplatkov komunálneho 

odpadu pokryli výdaje. Tu treba poukázať na zvyšovanie zo strany štátu čo sa týka spracovania 

tohto odpadu. Pre predstavu v roku 2023 bolo spracovanie odpadu 25,90 € za 1 tonu odpadu, na 

rok 2024 sa avizovalo zvyšovanie na 55 € za 1 tonu, ak by mesto Galanta šlo smerom Pusté 

Sady a nakoľko sa štát chystá zaviesť biomechanickú úpravu tohto odpadu, zvýšia sa tým 

https://www.galanta.sk/samosprava/volene-organy-mesta/mestske-zastupitelstvo/poslanci-msz/subjekt-oddelenie-financne-a-majetkove-21.html


náklady aj pre mestá a obce, čo môže spôsobiť nárast ceny z 55 € na cca 80 € za uloženie jednej 

tony odpadu. Pán Poľakovský podotkol, že aj na priek zvyšovaniu poplatkov za komunálny 

odpad stále bude musieť mesto Galanta nájsť možnosť ako dotovať túto sféru odpadového 

hospodárstva, no veľmi opatrne, nakoľko príjmy z daní nehnuteľnosti napríklad nemôžu byť 

použité na tento účel. Povinnosťou samosprávy je, že výdavky v súvislosti s odpadovým 

hospodárstvom, na rok 2024 je to približne  1.627 tisíc, by mali byť kryté prímami.  

 Na základe hore uvedených skutočností boli vznesené pripomienky ohľadom váženia 

smetných košov, resp ako mesto bude riešiť túto situáciu, aby to bolo spravodlivé, aby sa to 

nezneužívalo. – p. Srnka vysvetlil, že mesto Galanta by chcelo uzamykateľné nádoby na 

sídliskách, aby ľudia nezneužívali tento systém a nesnažili odpad vyvážať práve do týchto 

nádob, aby ich nádoba mala nižšiu váhu, no nakoľko je to finančne náročné, mesto k tomu 

pristupuje pomaly.   

Záver: Dané skutočnosti členovia rady OZ PRO Galanta berú na vedomie. 

 

Bod číslo 4: P. Srnka a p. Poľakovský predstavili členom OZ PRO Galanta sadzby aj za ostatné 

mieste dane, ako za psa, za užívanie verejného priestranstva. Čo sa týka týchto poplatkov, tu 

mesto navrhuje zvýšiť len niektoré poplatky, niektoré zostanú nezmenené.  

Na základe hore uvedených skutočností bola položená otázka ohľadom položky trvalé 

parkovanie, čo sa pod tým predstavuje – p. Poľakovský vysvetlil, že ide osobné autá, ktoré 

majú vyhradené parkovanie ako ZŤP, či parkovacie miesta vytvorené nájomnou zmluvou 

medzi mestom a užívateľom. Nakoľko sa ale mesto Galanta snaží v blízkej dobe zaviesť 

parkovaciu politiku, po uplynutí zmluvy o nájme takého parkovania, budú zmluvy zrušené, aby 

sa parkovacia politika mohla zjednotiť.  

 Na základe hore uvedených skutočností boli vznesené pripomienky ohľadom dane za 

ubytovanie, ktorá nie je súčasťou cenníka. - P. Srnka dodal, že tento poplatok zostáva 

nezmenený na sume 1 €. Tu bolo tiež dodané zo strany členov OZ, že základom dane je počet 

prenocovaní, najviac však 60 prenocovaní u  jedného platiteľa dane v  jednom kalendárnom 

roku, čo by si mesto Galanta malo lepšie sledovať a každé jedno ubytovacie zariadenie 

kontrolovať, aby nevznikli nedoplatky a zneužívanie tohto systému. Taktiež by mesto Galanta 

malo prehodnotiť komerčné ubytovanie a ubytovanie na ubytovni, kde aj cena ubytovania je 

rozdielna a zvážiť aj tento fakt.  

Záver: Dané skutočnosti členovia rady OZ PRO Galanta berú na vedomie. 

 

Bod číslo 5 a 6: P. Poľakovský a p. Srnka oboznámili prítomných s Kartou Galanťana: Táto 

vernostná karta mesta Galanta bude vydávaná, prezentovaná, distribuovaná a používaná pod 



názvom GalaKARTA – Vernostná karta mesta Galanta. Určenie výšky cien niektorých služieb 

pre držiteľov vernostnej karty budú prerokované na najbližších stretnutiach mesta. Taktiež boli 

predstavené zásady používania a vydávania tejto karty. Mesto Galanta vydáva GalaKARTU za 

účelom motivácie obyvateľov mesta k platovej disciplíne, ako sú dane, správne poplatky a pod 

ako aj k dodržiavaniu zákonov a všeobecne platných predpisov mesta Galanta. Na vydanie tejto 

karty má nárok osoba staršia ako 15 rokov, ktorá je spôsobilá na právne úkony, má trvalý pobyt 

na území mesta Galanta alebo v mestskej časti Hody, Nebojsa či Javorinka. Je poplatníkom 

miestnych poplatkov na území mesta Galanta. Taktiež karta stratí svoju platnosť, ak občan 

bude meškať s platbami voči mestu. Mesto Galanta bude túto kartu vydávať osobám po 

vyplnení formulára uvedeného na adrese www.galakarta.sk.  

Záver: Dané skutočnosti členovia rady OZ PRO Galanta berú na vedomie. 

 

Bod číslo 7: O projekte Vianoce v Galante informoval primátor mesta Galanta spolu vedúcou 

oddelenia komunálnych služieb a životného prostredia p. Danielou Amrichovou na poslednom 

Valnom zhromaždení 16.10.2023. Vianoce v Galante budú tento rok pod názvom Vianoce 

s JOJKOU. Tento projekt je pod záštitou Televízie JOJ a bude prebiehať v dňoch štvrtok, 

piatok a sobota tesne pred Vianocami. Ako informovala vedúca oddelenia komunálnych služieb 

a životného prostredia každý vstup bude mať svoje zameranie. Prvých 15min bude venovaných 

mestu a rozvoju mesta Galanta teda aj OZ pôsobiacich na území mesta Galanta, kde pôjde 

o pozitívny pohľad na mesto formou diskusie. Druhých 15 mi bude zameraných na 

elektromobilitu, smart city, enviro a aktuálne projekty a výzvy mesta Galanta. Tretích 15 min 

bude zameraný na kultúru v meste a posedný blok sa bude venovať darovaným Vianociam, kde 

jednotlivec predstaví svoj príbeh v trvaní 15min. Predseda OZ p. Zoltán Horváth navrhol 

prítomným, aby kultúrno-spoločenské podujatia, ktoré boli v roku 2023 na území mesta 

Galanta uskutočnené, ako aj tie ktoré sa pripravujú na rok 2024 predstavil v týchto 15 min 

vstupoch člen OZ p. Tomáš Horváth.  – Prítomný s týmto návrhom súhlasili jednohlasne.   

Záver: Dané skutočnosti členovia rady OZ PRO Galanta berú na vedomie. 

 

Bod číslo 8: Predseda OZ p. Horváth avizoval, že tak ako aj pominulé roky by OZ PRO Galanta 

chcelo usporiadať vianočne posedenie spolupráci s mesto Galanta Toto stretnutie sa bude 

pripravovať svojpomocne za účasti členov združenie OZ PRO Galanta. Členovia OZ 

jednohlasne pre túto akciu odsúhlasili priestory v Penzióne Viktória.  

 

 

 

http://www.galakarta.sk/


Bod číslo 9:  Diskusia:  

p. Tomáš Horváth predostrel návrh na vytvorenie Fondu pre mladých talentov. Tento fond by 

poskytoval podporu mladým začínajúcim talentovaným ľudom v oblasti športu, umenia, 

kultúry a pod. do 18 rokov. Od Januára by bol na stránke www.progalanta.sk vytvorený 

prihlasovací formulár kde by jednotlivci mohli žiadať o podporu spolu s krátkym predstavením 

seba a nahraním krátkeho video. Rada členov OZ PRO Galanta by následne udeľovala financie 

na základe hlasovania pod vybraným. - o ďalšom postupe budeme informovať. 

 

 Členovia rady OZ PRO Galanta tiež predostreli niektoré z projektov, ktoré sú pripravované pre 

rok 2024 ako MDD, Oslavy 1. Mája, Rozlúčka s letom, či Medzinárodný gastrofestival. 

O týchto projektoch budeme informovať neskôr 

. 

Bod číslo 10:  Predseda OZ poďakoval prítomným za účasť a poprial im všetko dobré.  

 

 

 

 

 

http://www.progalanta.sk/

